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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie GroenLinks betreffende ‘tijdelijke 
noodopvang vluchtelingen’.  
  
Aan de leden van de Gemeenteraad 
  
Op 10 oktober heeft de fractie GroenLinks onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor de 
vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over tijdelijke noodopvang vluchtelingen, het 
antwoord vindt u onder de vraag: 
  
De beelden van mensonterende toestanden in Ter Apel, omdat de opvangcapaciteit voor mensen in 
nood ontoereikend bleek, zijn de hele wereld overgegaan. Vluchtelingen, waaronder ook kinderen, 
sliepen voor de poort van het opvangcentrum op straat en het ontbrak hen aan de meest elementaire 
voorzieningen. Een beschaafd land als Nederland onwaardig!  
Nog steeds is de nood groot. Er wordt nog altijd een klemmend beroep gedaan op de gemeenten in 
ons land om met de meeste urgentie noodopvang beschikbaar te stellen.  
In de Helderse Courant sprak de ChristenUnie haar zorgen uit over de schrijnende toestanden in Ter 
Apel en merkte op dat over noodopvang van asielzoekers in het coalitieakkoord niets is te vinden. 
Wellicht dat hierover iets is opgeschreven in het collegeprogramma, maar dat is nog niet 
gepresenteerd, dus daarvan kon nog geen kennis worden genomen.    
 
1. Welke initiatieven en inspanningen heeft u tot dusverre ontplooid om de nood in Ter Apel te helpen 

lenigen?  

Op de locatie Nieuweweg vangen wij sinds 2018 asielzoekers op. De totale opvangcapaciteit van deze locatie 

is 400 plekken. Vanaf 1 januari 2022 zouden wij de capaciteit op deze locatie naar beneden bijstellen tot 200 

plekken omdat wij deze locatie om willen vormen tot Regionale Opvanglocatie. Door de situatie in Ter Apel 

hebben wij besloten het bijstellen van de opvangcapaciteit uit te stellen zodat er 400 plekken beschikbaar 

blijven aan de Nieuweweg. Daarmee vangen wij feitelijk nu 200 personen extra op in Den Helder.  

 

In december en januari hebben wij tijdelijk een aantal alleenstaande minderjarige vreemdelingen (AMV) extra 

opgevangen in de Doggershoek die in afwachting waren van verhuizing richting de definitieve opvanglocatie.   

 
Daarnaast hebben wij statushouders middels de hotel- en accommodatie regeling (HAR) in hotel Den Helder 
opgenomen om zo extra opvangcapaciteit in de azc locaties vrij te maken. Ook gaat het ons lukken om de 
wettelijke gemeentelijke taakstelling voor 2022 te realiseren waardoor statushouders niet onnodig een plek                                                                                                                    
in een azc bezet houden.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             
 
2. Deelt u de opvatting dat als er sprake is van een nationale crisissituatie elke gemeente de morele 

plicht heeft hulp te bieden en een bijdrage te leveren aan de oplossing van de ontstane problematiek, 

in het bijzonder wanneer alle gemeenten daartoe van overheidswege met klem worden opgeroepen.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

Los van de crisissituatie is Den Helder al jarenlang een voorbeeldgemeente in de opvang van asielzoekers. 

Ook in deze crisissituatie hebben wij als een van de eerste gemeenten ons flexibel opgesteld en de 

opvangcapaciteit behouden.  

 
3. Bent u het met ons eens dat juist onze gemeente, doordat hier al relatief veel asielzoekers worden 

opgevangen, met het aanbieden van tijdelijke noodhulp een belangrijke voorbeeldfunctie kan 

vervullen? En dat onze gemeente een duidelijk signaal kan afgeven om ook andere gemeenten over de 

streep te trekken en tot enige daadkracht te bewegen?  

Den Helder heeft de asielopvang al jaren goed geregeld. Voor veel gemeenten zijn wij dan ook een 

voorbeeldgemeente en zo worden wij ook gezien binnen de regio en in de provincie. Wij zijn ons hiervan 
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bewust. Als een van de eerste gemeenten in Nederland zijn wij actief het gesprek aangegaan om invulling te 

geven aan de ‘Uitvoeringsagenda Flexibilisering Asielketen’. De omvorming van het asielsysteem is nodig om 

in de toekomst voorbereid te zijn op plotselinge schommelingen in de asielketen.  

 
4. Bent u voornemens te onderzoeken welke noodopvangmogelijkheden onze gemeente kan inzetten 

en welke constructieve maatregelen gaat u treffen om de nood in Ter Apel te helpen lenigen?  

De verdeling van noodopvanglocaties gaat in overleg met de gemeenten binnen onze Veiligheidsregio. Onze 

regio realiseert tot op heden voldoende noodopvangplekken en Den Helder is daarin de gemeente met de 

meeste structurele plekken inclusief de 200 noodopvangplekken aan de Nieuweweg. Wij zijn niet voornemens 

de opvangcapaciteit op dit moment verder uit te breiden.  

Wel maken wij gebruik van de mogelijkheid om statushouders versneld huisvesting te kunnen bieden middels 

de HAR (Hotel- en accommodatie regeling) zodat de opvangcapaciteit binnen de reguliere azc plekken wordt 

vergroot.  

  
  
Wij gaan ervan uit dat wij u voldoende hebben geïnformeerd. 
  
Den Helder, 1 november 2022. 
   
Met vriendelijke groet, 
Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 

  
  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

K. (Koen) van Veen 
secretaris 

 
 


